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Övriga deltagare Maria Baeva, Susanne Nord, Pia Stark, Kirsti Kanttikoski, Catharina 
Granath, Jen Holmberg, Carina Legerius, Jenny Rivas, Ann-Christine 
Ekeblad, Hanna Virtanen (§27), Karin Dreik, Louay Khawandeh   

   
Utses att justera Gunnel Nyman Gräff  
Justeringsdatum 2022-05-25    Paragrafer §§27–31 
   
   
Underskrifter Sekreterare 

 
 ……………………………….      
 Maria Baeva 
  
 Ordförande 

 
 ……………………………….        ………………………………… 
 Filip Wiljander  
  
 Justerande 

 
 ……………………………….. ………………………………… 
 Gunnel Nyman Gräff  

ERSÄTTARE 
Eva Öbom Ekdal (M)  
Charlie Hedhav (L) 
Helena Grill (MP)  
Lars Åke Sandström (V)  
Alieu-Alexander Skoghag (M) från 
§ 28 
Ylva Jans (KD) från § 28 
 

BESLUTANDE 
Filip Wiljander (M) 
(ordförande)  
Gunnel Nyman Gräff (S) (2:e v 
ordf)  
Niclas Carlsson (M) 
Lars Flink (M)  
Asta Groth (M) 
Maria Rothzén (C)  
Kristian Andersson (L)  
YuSie Rundkvist Chou (NL) 
Henrik Frank (S)  
Disa Påhlman Nilsson (M) 
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BEVIS OM ANSLAGSDAG 
Arbets- och företagsnämnden 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
  
Sammanträdesdatum 2022-05-18 
Anslaget sätts upp 2022-05-25 
Anslaget tas ned 2022-06-16 
  
Sista dag för laglighetsprövning är dagen innan anslagets nedtagande. 
 
Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
  
Underskrift  
                                                                           …………………………………………….. 
                                                                           Maria Baeva 
  

Utdragsbestyrkande 
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§ 27                  AFN 2022/124 

Dataskyddsombudets årsrapport 2021  

Beslut  
Arbets- och företagsnämnden noterar dataskyddsombudets årsrapport för 2021. 
 
Arbets- och företagsnämnden beslutar att ge utbildnings- och arbetsmarknadsdirektören i 
uppdrag att återrapportera senast oktober med hur rekommendationerna i 
Dataskyddsombudets årsrapport har omhändertagits. 

Sammanfattning av ärendet  
I dataskyddsombudets uppdrag ligger bland annat att granska efterlevnaden av 
dataskyddsförordningen (GDPR) och rapportera till den personuppgiftsansvariga, i detta fall 
arbets- och företagsnämnden. Årsrapporten är en sammanfattning av dataskyddsombudets 
årliga granskning av arbets- och företagsnämnden och redovisar hur väl nämnden följer 
förordningens krav. 
 
Granskningen visar att nämnden följer dataskyddsförordningens krav inom flera områden, 
men ett visst arbete kvarstår fortfarande för att efterleva förordningen som helhet. 

Handlingar i ärendet  
Tjänsteskrivelse Dataskyddsombudets årsrapport 2021 
Bilaga 1 Årsrapport 2021 AFN 
Bilaga 2 Kontrollpunkter  

Yrkanden 
Filip Wiljander (M) yrkade att arbets- och företagsnämnden ger utbildnings- och 
arbetsmarknadsdirektören i uppdrag att återrapportera senast oktober med hur 
rekommendationerna i Dataskyddsombudets årsrapport har omhändertagits. 
 
Gunnel Nyman Gräff (S) och YuSie Rundkvist Chou (NL) instämde i detta yrkande.  

Beslutsgång 
Arbets- och företagsnämnden noterade dataskyddsrapporten till protokollet.  
 
Arbets- och företagsnämnden beslutade i enlighet med Filip Wiljanders yrkande.   
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§ 28                  AFN 2022/123 

Uppföljning och analys av ekonomiskt bistånd  
Uppföljning av AFN 2019/149 

Beslut  
Arbets- och företagsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Sammanfattning av ärendet  
I tjänsteskrivelsen följs utvecklingen av ekonomiskt bistånd upp mot bakgrund av den 
fördjupade analys av de ökade kostnaderna för ekonomiskt bistånd som presenterades på 
Arbets- och företagsnämndens sammanträde i december 2019 (AFN 2019/149). I 
tjänsteskrivelsen redovisas också, utifrån nämndens önskan, antal överklaganden inom 
verksamheten ekonomiskt bistånd samt den relativt nystartade mottagningsfunktionen och 
dess mätbara effekter hittills. 
 
Analysen visar att Nacka kommuns kostnader för ekonomiskt bistånd fortsatt minska sedan 
2019 och att antalet hushåll under perioden har minskat med cirka 20 procent. Uppföljningen 
visar vidare att de hushållstyper som beviljas ekonomiskt bistånd inte har förändrats 
nämnvärt, att den genomsnittliga bidragstiden för hushåll aktuella för ekonomiskt bistånd 
under utvalda mätperioder minskat vilket även gäller antalet inledda insatser. 

Handlingar i ärendet  
Tjänsteskrivelse Uppföljning av ekonomiskt bistånd 

Beslutsgång 
Arbets- och företagsnämnden noterade informationen till protokollet.  

Protokollsanteckning 
Filip Wiljander (M) lät anteckna följande till protokollet.  

”Moderaterna har Nackas mest offensiva agenda för arbetslösheten. Vårt mål är tydligt: Alla 
som kan ska jobba. Vi ger därför inte upp hoppet om de som står utanför arbetsmarknaden. 
Under flera år har vi arbetat intensivt med att få fler att gå från utanförskap till innanförskap, 
att gå från bidrag till arbete. Det arbetet har givit resultat. Allt färre behöver bidrag, till gagn 
för individ och samhälle.  

Vissa vill de sken av att Nackas arbete med ekonomiskt bistånd är osäkert. Denna uppföljning 
visar, precis som jag själv påtalade under höstens budgetfullmäktigedebatt, att arbetet sker på 
ett rättssäkert och korrekt sätt. Rättssäkerhet är A och O vid myndighetsarbete. Endast en 
ytterst liten andel av nämndens totala antal beslut om 9 298 stycken överklagades. Och av de 
som överklagades ändras väldigt få. Sammanlagt ändrades eller återförvisades endast 14 av 9 
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298 ärenden, vilket innebär att ca 99,85 procent av alla ärenden stod sig.  Det är ett ytterst gott 
betyg för de handläggare som arbetar med ekonomiskt bistånd. 

Det finns också de som vill ge sken av att Nackas arbete med ekonomiskt bistånd bygger på 
att göra det så svårt som möjligt för folk att söka bidrag. Som skäl anförs en 
ansökningsblankett. Ingenting kunde vara mer felaktigt. Nackas blankett för att söka 
ekonomiskt bistånd är, till skillnad från en del andra kommuners, utförlig med omtanke om 
den som söker bidrag. Genom att dela upp frågor i tydligare delfrågor, blir det enkelt för den 
sökande. Dessutom får man hjälp via telefon, eller på plats i stadshuset, att fylla i blanketten. 
Fler kommuner borde tvärt om göra som Nacka. 
 
YuSie Rundkvist Chou (NL) lät anteckna följande till protokollet.  

”Det är glädjande att siffrorna för ärenden som ändras efter överklaganden har gått ner. 
Nackalistan förstår dock inte logiken bakom att inte redovisa ärenden som överklagats till 
Förvaltningsrätten och därefter delvis ändras. Enheten har ju tagit fram överklaganden som 
delvis ändras direkt av handläggare. Ett ärende består, precis som vi fick berättat för oss på 
mötet, ofta av flera delar. Om det delvis ändras i Förvaltningsrätten är det troligen ett tecken 
på att en del av beslutet varit felaktigt från början. Det som för andra människor kan framstå 
som småsaker, kan för en individ som befinner sig i en svår ekonomisk situation ha stor 
betydelse. Därför måste även siffror för ärenden som delvis ändras i Förvaltningsrätten finnas 
med och följas noggrant. 

Naturligtvis är det positivt om kommunens kostnader för ekonomiskt bistånd sjunker på grund 
av att behoven minskat, men om det i stället beror på striktare krav är det mindre bra. 
Nackalistan tror nämligen inte att någon frivilligt vill leva på ekonomiskt bistånd utan att det 
just är den sista utvägen, när det verkligen inte finns något annat alternativ för individen att 
vända sig till.” 
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§ 29                  AFN 2021/120 

Tertialbokslut 1 2022 för arbets- och företagsnämnden  

Beslut  
Arbets- och företagsnämnden fastställer tertialbokslut 1 för år 2022. 

Sammanfattning av ärendet  
Det ackumulerade ekonomiska resultatet efter tertialbokslut 1 2022 är minus 51,9 miljoner 
kronor, vilket innebär en positiv avvikelse gentemot budget på cirka 15,7 miljoner kronor. 
Den största avvikelsen finns hos gymnasial vuxenutbildning där det ackumulerade 
ekonomiska resultatet avviker positivt gentemot budget på såväl intäkter som kostnader. Även 
arbetsmarknadsinsatser övrigt samt ekonomiskt bistånd har avvikelser gentemot budget, men 
då främst på kostnadssidan, lägre kostnader än budgeterat. 
 
För helåret prognostiseras ett överskott om 16 miljoner kronor för nämndens verksamheter. 
 
I bifogad rapport presenteras detaljerad information om utfall, statistik och analys per 
verksamhetsområde. 

Handlingar i ärendet  
Tjänsteskrivelse tertialbokslut 1 2022 för arbets- och företagsnämnden 
Bilaga Tertialbokslut 1 2022 AFN 
Bilaga AFN T1 2022 Uppföljning internkontrollplan 

Beslutsgång 
Arbets- och företagsnämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut.  

Protokollsanteckning 
Henrik Frank för (S) och Lars-Åke Sandström (V) lät anteckna följande till protokollet. 
  
”Det är glädjande att arbetslösheten överlag inte är hög, och att alla de satsningar som gjorts 
från regeringen under pandemin säkerligen har bidragit positivt. Däremot är 
långtidsarbetslösheten för de som står långt från arbetsmarknaden oroande. Att ha ett eget 
arbete att gå till och ha en egen försörjning är grundläggande för oss alla. Därför är de 
speciella åtgärder som t.ex. sker i vårt samordningsförbund VärNa guld värda. Om 
kommunen ska ha speciella arbetsmarknadsinsatser behöver dessa vara av god kvalitet och 
verkligen ge resultat. Det är ett av de områden som visar rött i nämndens tertialbokslut.  
 
Det är också viktigt att både SFI och Komvux verksamheter fungerar bra, och att utbildningar 
fullföljs. De som behöver stöd och vägledning måste få det, och det redan vid val av 
utbildningar liksom under utbildningens gång. Vi ser med spänning fram mot den utlovade 
redovisningen vi ska få nästa nämnd. 
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Under våren har verksamhetsbesök hos samtliga aktuella anordnare genomförts. I de elev- och 
lärarintervjuer som ägt rum har fokus varit på elevers behov av studie- och yrkesvägledning 
samt extra anpassningar. Resultaten från dessa besök kommer redovisas i ett ärende till 
arbets- och företagsnämnden i juni.  
 
Vi är fortsatt bekymrade när vi tar del av siffrorna för nyanlända i egen bostad efter 
etableringsperiodens slut. Det är inte bra, varken för individerna eller för samhället, att dessa 
personer inte kan få en bostad i Nacka efter det.  Av de 11 hushåll som hittat eget boende bor 
endast två (2!) hushåll kvar i Nacka. Det går inte bara att hänvisa till bostadsmarknaden i 
Stockholm. Nacka har ett eget ansvar för bostadssituationen!  
 
Alla hushåll utom ett har hittat eget boende. 
Nämndens högt satta mål att samtliga hushåll ska flytta till egen bostad efter 
etableringsperiodens slut uppnås inte till fullo, men måluppfyllelsen är med tanke på den 
rådande bostadsmarknaden i framför allt Stockholmsregionen fortsatt hög. 
Av de singelhushåll som flyttat från sin genomgångsbostad har cirka 100 procent hittat eget 
boende. För barnfamiljer är motsvarande siffra 50 procent, ett av två hushåll. 
Bosökstöd är fortsatt en viktig insats för att öka möjligheterna för nyanlända att hitta eget 
boende. Genom insatsen minskar risken för att de nyanlända behöver insats i form av 
tillfälligt boende via ekonomiskt bistånd efter de två åren i kommunens genomgångsbostad. 
 
Det är i alla fall roligt att läsa att Nacka gått samman med Stockholm och Värmdö för att söka 
statsbidrag inom regional yrkesinriktad vuxenutbildning för 2023, så att kunna ett ännu 
bredare utbud av yrkesutbildningar med bland annat kombinationsutbildningar där 
språkkurser ingår kan åstadkommas.” 

YuSie Rundkvist Chou (NL) lät anteckna följande till protokollet.  

”Det finns mycket som är positivt i tertialbokslut 1, t ex att arbetslösheten bland utrikesfödda 
sjunker. Arbetet med agenda 2030 är viktigt och de indikatorer som tagits fram är bra.  

Något som oroar oss är att antalet nya ansökningar om ekonomiskt bistånd är högre än samma 
period förra året. Det är även viktigt att följa upp och hitta orsaken till att många får avslag på 
ekonomiskt bistånd. Enligt tjänsteskrivelsen är en orsak till avslag ofta att sökande inte 
lämnar in begärda handlingar. Det vore bra om nämnden kunde följa upp vad som händer med 
de som får avslag samt om det behövs mer handledning och stöd för att fler ska kunna lämna 
in kompletta ansökningar, så att bifall eller avslag till ekonomiskt bistånd fattas på rätt 
grunder.”   
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§ 30 

Delegationsbeslut och anmälningar 
 
Inga handlingar fanns att redovisa. 
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§ 31 

Övriga frågor 
 
Jenny Rivas, verksamhetsutvecklare på arbets- och etableringsenheten, informerar nämnden 
om situationen med ukrainska flyktingar.  
 
Susanne Nord meddelar nämnden att hon avslutar sin anställning i Nacka kommun i 
september 2022.  



Digitala Signaturer
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